
Protokół nr 1/10

         ze wspólnego posiedzenia 4 stałych komisji Rady Gminy, odbytego w dniu 22 
grudnia 2010 roku w sali konferencyjnej Urzędu Gminy w Gnojnie.
Posiedzenie trwało od godz. 9.30 do godz. 13.30.

W posiedzeniu, zgodnie z załączonymi listami obecności, wzięło udział 14 radnych, 
członków komisji,  pan  Piotr  Terlecki,  Przewodniczący  Rady  Gminy,  pani  Jolanta 
Stachowicz,  Wójt  Gminy,  pani  Ilona  Piwowarska,  p.o.  Skarbnika  Gminy  oraz  pan 
Piotr  Bębas,  Sekretarz  Gminy  i  pracownicy  Urzędu  (w  części  posiedzenia,  która 
dotyczyła omawianych merytorycznie treści).
Obradom przewodniczył radny, pan Stanisław Wesołowski - Przewodniczący Komisji 
Planowania, Budżetu i Finansów.

Porządek posiedzenia:

1. Otwarcie posiedzenia.
2. Praca nad projektem uchwały budżetowej gminy na 2011 rok.

Do punktu 1-go.

            Otwarcia posiedzenia dokonał pan Piotr Terlecki, Przewodniczący Rady 
Gminy. 

Do punktu 2-go.

             Projekt uchwały budżetowej na 2011 rok przedstawiła p.o. Skarbnika Gminy, 
pani Ilona Piwowarska.
Stwierdziła, że deficyt planowanego budżetu na 2011 rok wyniesie 425.000 zł.
Pani  Skarbnik  poinformowała  radnych,  że  zgodnie  z  nową  ustawą  o  finansach 
publicznych samorządy nie mogą zaciągać kredytów na wydatki bieżące. Pozyskane w 
ten sposób środki mogą być wykorzystane wyłącznie na spłatę zaciągniętych kredytów 
oraz  wydatki  inwestycyjne.  Wykorzystując  ten  zapis  ustawodawca  nakłada  na 
samorządy dyscyplinę budżetową.
Zgodnie  z  sugestią  zainteresowanych  poniżej  zostały   zacytowane  wypowiedzi 
radnych: pana Stanisława Wcisło i pana Władysława Strózika.
Do niektórych wypowiedzi odnieśli się uczestniczy posiedzenia.

-  radny  Władysław  Strózik  -  dlaczego  w  załączniku  nr  10  -  zadania  jednostek 
pomocniczych w ramach funduszu sołeckiego - nie jest ujęte sołectwo Balice?

- radny Stanisław Wcisło - z rozmowy przeprowadzonej z sołtysem Balic wynika, że 
nie  został  poinformowany  o  wysokości  kwoty  przyznanej  w  ramach  funduszu 
sołeckiego w ustawowym terminie.
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Z  uwagi  na  fakt,  że  nie  jest  to  jedyny  przypadek  -  wnioskuję  o  umożliwienie  7 
sołectwom złożenie wniosków i ich uwzględnienie w projekcie uchwały budżetowej 
na 2011 rok.
       Wyjaśnień odnośnie poruszanej kwestii udzielił Sekretarz Gminy. Stwierdził, że 
wszyscy sołtysi  otrzymali  pisemną informację na temat wysokości  kwoty należnej, 
jaka  przypada  z  wyliczeń  dla  każdego  sołectwa,  przyznanej  w  ramach  funduszu 
sołeckiego.
Natomiast pani Wójt oznajmiła, że poruszony problem będzie skonsultowany z radcą 
prawnym. O wynikach konsultacji zostaną  poinformowani sołtysi, którzy nie złożyli 
wniosków w ustawowym terminie. 
       Kontynuując analizę dochodów i wydatków budżetowych - na pytanie radnego 
Stanisława  Wcisło,  czy  otrzymamy  zwrot  kosztów  poniesionych  na  budowę 
wodociągu  odpowiedzi  udzieliła  pani  Skarbnik  i  oświadczyła,  że  należną  kwotę 
otrzymamy prawdopodobnie w m-cu styczniu 2011 roku.
       W dalszej części posiedzenia pan Sebastian Kiciński, podinsp. ds. pozyskiwania 
funduszy  unijnych  omówił  w  sposób  szczegółowy  kwestię  przystosowania 
istniejącego budynku OSP w Balicach celem utworzenia świetlicy wiejskiej (zał. nr 3 i 
5 do projektu uchwały - poz. 4 i 6).
-  radny Władysław Strózik  -  nasza  jednostka  należy  do KSR,  w związku z  czym 
musimy  być  dyspozycyjni  i  spełniać  określone  standardy,  dlatego  ogrzanie 
pomieszczeń, w których stacjonują samochody stanowi niezbędne minimum.

- radny Stanisław Wcisło - problem jest wielopłaszczyznowy: z jednej strony dotyczy 
zapewnienia  bezpieczeństwa  p.poż.,  a  z  drugiej  znalezienia  optymalnego  (czyt. 
ekonomicznego)  wyjścia  z  sytuacji,  aby  umożliwić  jednostce  z  Balic  100% 
dyspozycyjność.
       Z uwagi na trudną sytuację finansową gminy radni sugerowali zainstalowanie w 
budynku OSP w Balicach ogrzewania elektrycznego. 
- radny Stanisław Wcisło - sparafrazuję wypowiedzi moich poprzedników i powiem, 
że nie stać nas na tanie remonty.
Zakup pieców akumulacyjnych nie rozwiązuje problemu docelowo. Jeżeli nie stać nas 
na  kompleksowe  przystosowanie  budynku  -  proponuję  zamontowanie  c.o.  w 
pomieszczeniach, które są niezbędne do sprawnego funkcjonowania OSP.
-  radny  Władysław  Strózik  -  brak  ogrzewania  skutkuje  tym,  że  to  co  zostało 
wyremontowane  (np.  klatka  schodowa)  po  zimie  kwalifikuje  się  do  ponownego 
remontu. I czy to nie jest marnotrawstwo?
Mając na uwadze wielość potrzeb i  skromne środki - radny Stanisław Wesołowski 
wnioskował  o  przeznaczenie  kwoty  150.000  zł,  zaplanowanej  na  przystosowanie 
budynku OSP w Balicach, na budowę oświetlenia ulicznego.
- radny Stanisław Wcisło - ponieważ poprzedni projekt na budowę boiska był wadliwy 
i nie uwzględniał odprowadzenia wody, a obecny projekt jest „przerysowany” - nie 
pozostaje nic innego, jak najmniejszym kosztem (mając cały czas na uwadze trudną 
sytuację  finansową  gminy)  doprowadzić  boisko  do  stanu  używalności  i  z  niego 
korzystać.
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Natomiast  jeżeli  chodzi o oczyszczalnię ścieków moje stanowisko jest niezmienne: 
należy  wybrać  najkorzystniejsze  dla  nas  rozwiązanie  i  wdrożyć  je  do  realizacji, 
pozyskując na ten cel środki unijne.
    Na pytanie radnego o wysokość zadłużenia na koniec 2010 roku pani Skarbnik 
odpowiedziała, że zadłużenie wyniesie 51%.
- radny Stanisław Wcisło - zgodzę  się ze stwierdzeniem, że należy i trzeba szukać 
sposobów  na  uzdrowienie  finansów  gminy,  ograniczając  m.in.  wydatki  na  płace 
nauczycieli,  ale  najlepszym  przykładem  na  naszym  terenie,  jak  należy 
zagospodarować budynek szkolny są Janowice Poduszowskie (bez komentarza).
(Wypowiedzi radnego, pana Stanisława Wcisło są tematycznie związane z omawianą 
w danej chwili problematyką, stąd ogólne wrażenie, że są wyrwane z kontekstu).
      W trakcie posiedzenia pani Wójt zadeklarowała, że:
- z dniem 01 stycznia 2011 roku zostanie zatrudniony w Urzędzie Gminy informatyk,
- w ostatnim etapie zamykającym zostaną rozwiązane wszystkie problemy, związane z 
wodociągowaniem gminy,
- z uwagi na kilka koncepcji - decyzja dotycząca budowy oczyszczalni ścieków, po 
wnikliwej analizie kosztów,  będzie podjęta w terminie późniejszym.
Pani  Wójt  wnioskowała  ponadto  o  przygotowanie  na  sesję  Rady  Gminy  projektu 
uchwały  w  sprawie  powołania  komisji  doraźnej  ds.  reorganizacji  sieci  placówek 
oświatowych, prowadzonych przez Gminę Gnojno i zaproponowała aby w skład wym. 
komisji weszli:
- członkowie Komisji Zdrowia, Socjalnej, Oświaty i Kultury,
- dyrektorzy szkół,
- przewodniczący ZNP,
- kierownik i główna księgowa GZOS,
- Skarbnik i Sekretarz Gminy,
- radna, pani Maria Woźniak.
Pani  Wójt  poinformowała  również,  że  pod  obrady  najbliższej  sesji  zostanie 
wprowadzony projekt uchwały w sprawie powołania Skarbnika Gminy.
      Kontynuując  ten  wątek  -  radny  Stanisław  Wesołowski  wnioskował  o 
przygotowanie  projektu  uchwały  w sprawie  ustalenia  wysokości  diety  oraz  zwrotu 
kosztów  podróży  dla  radnych,  natomiast  radny  Tomasz  Pasternak  wnioskował  o 
poinformowanie  radnych  z  miejscowości  przez  które  przebiega  droga  Nr  765  o 
wizycie  projektanta.  Dzięki  tej  informacji  radni  będą  mieć  możliwość 
współuczestniczenia przy projektowaniu chodników i parkingu.

Reasumując -  w wyniku dyskusji  nad projektem uchwały budżetowej  na 2011 rok 
radni wypracowali następujące wnioski i opinie:

- budowa boiska do gry w piłkę nożną przy Szkole  Podstawowej w Gnojnie - wartość 
zadania 1.159.191 zł („za” - 13, „wstrzymujących się” - 1),
- utworzenia placów zabaw przy Szkołach Podstawowych w miejscowości Gnojno i 
Raczyce („za” - 14),
- rozbudowa infrastruktury informatycznej (jednogłośnie),
- instalacja systemów energii odnawialnej na domach prywatnych w gminie Gnojno 
(jednogłośnie),
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-  zgodnie  z  wnioskiem  radnego  Stanisława  Wesołowskiego  przeznaczenie  kwoty 
75.000 zł z kwoty 150.000 zł (kwota 75.000 zł stanowi środki własne) na budowę 
oświetlenia  ulicznego   („za”  -  12,  „przeciw”  -  2);  wymieniona  kwota  była 
zaplanowana  w  projekcie  uchwały  budżetowej  na  przystosowanie  istniejącego 
budynku OSP w Balicach celem utworzenia świetlicy wiejskiej.
Radny Stanisław Wcisło wnioskował o przeznaczenie kwoty 30.000 zł na wykonanie I 
etapu wymienionego wyżej zadania (wniosek nie był poddany pod głosowanie).
Radni  argumentowali,  że  nie  można  etapować  tego  typu  przedsięwzięć,  ponieważ 
gmina nie uzyska dofinansowania.
       Przed  zakończeniem  posiedzenia  radny  Stanisław  Wcisło  wnioskował  o 
przygotowanie  kosztorysu  na  realizację  projektu  przebudowy  przyłącza  sieci 
kanalizacyjnej w Balicach do istniejącego szamba i wprowadzenia zadania do budżetu 
gminy na 2011 rok.

Na tym protokół zakończono i podpisano.-

Protokolant:                                                         Przewodniczący Komisji Rewizyjnej
B.Czarnecka                                                                  Kazimierz Banasik 
                                                                             Przewodniczący Komisji Planowania,
                                                                                        Budżetu i Finansów
                                                                                      Stanisław Wesołowski
                                                                            Przewodniczący Komisji Zdrowia,
                                                                              Socjalnej, Oświaty i Kultury
                                                                                       Krzysztof Musiał
                                                                        Przewodniczący Komisji Rolnictwa,  
                                                                        Gospodarki Żywnościowej, Handlu 
                                                                         i Usług oraz Ochrony Środowiska 
                                                                                      Tomasz Pasternak 
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